
Zápis 

Z 5. zasedání Akademického senátu VŠCHT dne 26.4. 2005 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 21 

 

 

Akademický senát v úvodu zasedání schválil program jednání: 

1. Projednání stipendijního řádu 

2. Projednání změny přílohy č.1 statutu VŠCHT Praha 

3. Rozpočet VŠCHT Praha - dohoda o rozdělení mzdových prostředků 

4.Problematika VaV na VŠCHT 

5. Různé 

  

 

Ad 1. 

            Prorektor Labík představil novou verzi stipendijního řádu, který byl předem projednán na 

kolegiu a s děkanáty a se studentskou komorou AS VŠCHT. Pan prorektor se chce ještě sejít se 

zástupci studentů a pedagogickým výborem na téma souvisejícího výnosu. Po zapracování 

připomínek formálního rázu a diskuzi byla vnitřní norma „Stipendijní řád Vysoké školy chemicko-

technologické v Praze“, vztahující se na studenty VŠCHT v Praze, kteří studují v bakalářských, 

magisterských nebo doktorských studijních programech, akademickým senátem jednomyslně 

schválena ( 21-0-0). 

  

 

Ad 2. 

            Akademický senát schválil (21-0-0) předložené změny přílohy č.1 statutu VŠCHT 

Seznam akreditovaných studijních programů na VŠCHT Praha se zapracovanými připomínkami. 

  

 



Ad 3. 

            Pan rektor přednesl zásady výpočtu pedagogického a tvůrčího výkonu. Analogické výpočty 

výkonu používají i jiné vysoké školy podobného zaměření. Hodnotí se 3 akademické uzavřené roky a 

pro výpočet se používá řada koeficientů. Výpočet rozdělení mezi jednotky je závislý ze 65 % na 

„povinných“ mzdách (tarify, příplatky jedové a za vedení) a z 35% se ve výpočtu projevuje výkon. Dále 

pan rektor seznámil členy senátu s výší průměrných mezd na VŠCHT v roce 2004 podle zařazení do 

platových tříd a strukturou jednotlivých složek mzdy. V této souvislosti zmínil svůj záměr dojednat s 

odborovou organizací v připravované kolektivní smlouvě nové tarifní mzdy, zvýšené o 10 %, ve 

třídách B zvýšené o 20 % a zavedení třídy B0 pro šest vedoucích pracovníků rektorátu. Výše osobních 

příplatků by měla v roce 2005 podle dohody o rozdělení být 22,5 %. Následovala rozsáhlá diskuze, ve 

které bylo zmíněno mimo jiné: použití centrálního fondu a fondu rektorátu (předseda zmínil, že tato 

problematika by vyžadovala samostatné zasedání AS), specifika výpočtu výkonu, nutnost diskutovat o 

konsensu, bylo konstatováno, že navýšení tarifních mezd je dáno dohodou odborového svazu s 

vedením školy a zakotveno v kolektivní smlouvě a není v kompetenci AS atd.. Akademický senát 

schválil tabulku „Dohoda o rozdělení mzdových nákladů mezi jednotky, rok 2005 (podle čl. 6 vnitř. 

normy 20.09/01)“, podepsanou dne 20.4.2005 rektorem a děkany v předloženém znění (20-0-1). 

 

 

Ad 4. 

Prorektorka Moravcová seznámila senát s koncepcí svého oddělení. Vyzvala všechny zúčastněné 

osoby k zasílaní konkrétních připomínek e-mailem. V následné diskuzi bylo zmíněno: doc. Gedeon: - 

jaká je motivace, aby pracovníci podávali lepší výkony, pan rektor prezentoval výpočet podílu 

nepřímých nákladů- poměr je obtížné spočítat, jedná se cca o 25 - 30% podíl režie na jednotlivých 

činnostech, doc.Gedeon - jaká bude podpora lidí kteří budou hodně publikovat? Rektor: vyřeší to 

ucelený projekt rozvoje, který začne být připravován na výjezdním zasedání, vyjde z konsensu návrhů 

z fakult a vedení školy ve spolupráci s externí firmou. Doc. Maryška: jak se budou získávat mladí lidé? 

Pan rektor: odstranili jsme kriteria věku z tabulek. Doc. Macková má dojem, že čím víc se snaží tím víc 

je potrestána, pan rektor připomněl, že publikační činnost je uvedena ve výroční zprávě školy, atd. 

  

 

Ad 5. 

            5.1       pan rektor připomněl, že koncepce rozvoje školy pro následující léta bude obsažena v 

uceleném projektu VŠCHT Praha, jehož součástí bude i posouzení vztahů (účinnosti) mezi 

podpůrnými a produktivními útvary. Ještě není zcela rozhodnuto zda se spolehne pouze na vnější 

experty nebo i na experty vnitřní, výjezdní zasedání rozšířeného KR v tomto smyslu začne pracovat.. 

Pro ucelený projekt rozvoje VŠCHT musí pan rektor získat podporu u většiny zaměstnanců, s tím 

souvisí i příprava dlouhodobého záměru pro MŠMT. 



            5.2       rektorský den byl oznámen pozdě. Pan rektor se omlouvá za případné změny v  

rozvrhu, ale dříve to nešlo a termín Majáles mu nebyl znám. 

            5.3       proběhla diskuse, zda je nezbytné uzavírání smluv s podniky pro exkurze (zejména) a 

praxe v podnicích. Kvestor vysvětlil, že je potřeba uzavírat smlouvy zejména z bezpečnostního 

hlediska, požaduje to minimálně Zákoník práce. 

            5.4       dotaz na problém při hlášení nočního provozu přístrojů byl předán Ing. Mansfeldovi, 

který záležitost vyřeší přímo s ing. Piterkovou. 

  

 

  

 

Termín příštího  zasedání AS VŠCHT bude oznámen mailem 

  

 

Zapsala: M. Špicarová                                                                        Za správnost: M.Březina 

 


